
یکی از سینماداران کشور معتقد 
است: با تورمی که این روزها با آن 
مواجه هستیم قیمت معقول برای 
بلیت سینما ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار 
تومان است ولی نمی توان چنین 
قیمت گذاری را انجام داد. با این 
حال دولت باید کمک کند تا با 
تعیین قیمتی مناسب، سالن های 
ادامه  به حیات خود  سینمایی 
دهند. علی سرتیپی که علاوه بر 
مدیریت چند پردیس سینمایی، 
در عرصه تهیه کندگی سینما نیز 
فعال است، در گفت وگویی با ایسنا 
درباره تصمیم به افزایش قیمت 
بلیت سینماها بیان کرد: با توجه 
به هزینه هایی که در بخش تولید 
فیلم با آن مواجه هستیم و بعد هم 
آنچه در بخش اکران می بینیم، 
وضعیت  سینما  که  گفت  باید 
نگران کننده ای دارد. در حال حاضر 

قیمت همه چیز چند برابر شده 
اما در یکسال گذشته قیمت بلیت 
سینما ثابت مانده است و سالن ها 
پرداخت هزینه های خود  توان 
را هم ندارند. او افزود: در همین 
همسایگی  ما قیمت بلیت سینما 

در کشور امارات ۱۱ و ۱۲ دلار 
است ولی در ایران کمتر از یک دلار 
است؛ یعنی ما ۷۰ تا ۸۰ سنت بلیت 
سینما را می فروشیم، در حالی که 
هزینه های ما با آ نها یکی است؛ مثلا 
امکاناتی که در ایران مال یا پردیس 

کورش داریم با آنچه در دوبی مال 
هست، فرقی ندارد ولی قیمت 
بلیت آنها چقدر است و قیمت بلیت 
سینماهای ما چقدر! وی یادآور شد: 
علاوه براین، در همان سینماهای 
امارات فیلم های خارجی هم امکان 
نمایش دارند. سرتیپی با اشاره به 
افزایش قیمت برخی دستگاه های 
فیلم که در  نمایش  برای  لازم 
گذشته ۳۰ میلیون تومان بود ولی 
الان به ۴۵۰ میلیون تومان رسیده 
است، گفت: ما در مخمصه ای گیر 
کرده ایم که اگر بخواهیم قیمت 
بلیت را واقعی کنیم باید با توجه به 
تورم حداقل آن را به ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
هزار تومان برسانیم ولی نمی توانیم 
چنین کاری کنیم. شخصا معتقدم 
حداقل قیمتی که می توانیم برای 
سال آینده تعیین کنیم ۸۰ هزار 

تومان است. 
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اتحادیه کتاب فروشان 
تشکیل می شود

معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در خصوص تفکیک اتحادیه 
ناشران و کتاب فروشان در تهران گفت: 
کتاب فروشان  مکرر  درخواست  پیرو 
اتحادیه  استقلال  زمینه  تهران  در 
کتاب فروشان فراهم شده است و به زودی 
اتحادیه مستقل کتاب فروشان تشکیل 
می شود.  یاسر احمدوند اظهارکرد: پیرو 
درخواست مکرر کتاب فروشان در تهران 
زمینه استقلال اتحادیه کتاب فروشان 
فراهم شده است. معاون امور فرهنگی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه بیان کرد: 
به زودی اتحادیه مستقل کتاب فروشان 
تشکیل می شود و فعالیت اش را آغاز 
خواهد کرد و طبیعتا این اتحادیه تفاوتی با 

اتحادیه ناشران دارد.

تهیه کننده برنامه:
 ریتم »نقدسینما« 
تندتر شده است

برنامه  تهیه کننده  بچاری،  یوسف 
»نقدسینما« به ویژگی های فصل جدید این 
برنامه که در ادامه ویژه برنامه جشنواره فیلم 
فجر به صورت هفتگی روی آنتن می رود، 
تهیه کننده  بچاری  یوسف  کرد.  اشاره 
»نقدسینما« به »مهر« گفت: بخش هایی به 
برنامه اضافه شده است؛ بخش آموزش یکی 
از این آیتم هاست که تصمیم داریم یکی از 
چهره های شناخته شده در عرصه فیلمسازی 
در هر قسمت تکنیک های سینمایی را 
شرح دهد و یا به نوعی انتقال تجربه باشد. 
وی ادامه داد: در قسمتی از برنامه معرفی 
کتاب داریم و نویسنده های این آثار هم 
در بخش کوتاهی درباره کتاب هایشان 
صحبت می کنند. این تهیه کننده درباره 
تمرکز این دوره از »نقدسینما« درباره 
سینمای جهان عنوان کرد: در قسمت های 
پیش رو سینمای بین الملل را داریم و در 
بخش ثابتی هم به سینما و هم سریال های 
خارجی می پردازیم و هر اثری که در مقطعی 
بیشتر مورد توجه قرار می گیرد نقد می شود 
که آرش خوشخو و محمدرضا مقدسیان 
منتقدان ثابت این بخش هستند. بچاری 
با اشاره به میز ثابت گفت وگو افزود: از دیگر 
تفاوت های برنامه نسبت به ویژه برنامه 
جشنواره فجر »میز گفت وگو«ست که 
بحث های نظری سینما به طور عام در 
آن مطرح می شود که از صاحبنظران تا 
نویسندگان و استادان دانشگاه در آن حضور 
دارند. وی به یک تفاوت اصلی برنامه با فصل 
قبل هم اشاره و بیان کرد: این برنامه در 
فصل قبلی تولیدی بود ولی این فصل زنده 
آغاز شد و زنده ادامه خواهد داشت که برای 
۵۲ قسمت پیش بینی شده است. بچاری 
تصریح کرد: ما سعی کردیم ریتم برنامه 
تندتر شود هرچند محدودیت زمانی داریم 
ولی سعی کردیم بخش های بیشتری داشته 
باشیم تا هر سلیقه ای را بتواند جذب کند. 
این تهیه کننده درباره اهمیت و جذابیت 
برنامه های سینمایی گفت: موضوع سینما 
به طور عام همیشه جذاب بوده و در دنیا 
هم با توجه به تنوع برنامه های سینمایی 
تلویزیون ها  پربیننده های  همیشه جزو 
بوده است. »نقدسینما« به حوزه سینما 
جدی تر می پردازد و داعیه فرهنگ سازی 
سینمایی دارد اینکه چقدر موفق بوده یا 
نبوده بحث دیگری است. اما این برنامه هدف 
دارد و می خواهد برای نسل جدیدی که وارد 
سینما می شوند و آن را به عنوان یک حرفه 
یا فعالیت آماتوری دنبال می کنند تاثیرگذار 
باشد. بچاری افزود: قرار است این عرصه را 
برای مخاطب حرفه ای به عنوان یک هنر 

صنعت معرفی کنیم.

پویا امینی: 
دل  نگران فرزندان »عبدلی« هستم

پویا امینی، بازیگر سینما و تلویزیون گفت: از سریال »خط قرمز« 
خاطرات جذاب و شیرینی از مرحوم شهرام عبدلی به یادگار مانده 
است. حیف که پیمانه عمر شهرام عبدلی زود پر شد. امینی که از 
درگذشت دوستش ناراحت است، تاکیدکرد: شهرام هیچوقت از 
یادها نخواهد رفت. پویا امینی، در گفت وگویی با ایسنا به مرور 
خاطرات مشترکشان با زنده یاد شهرام عبدلی در سریال »خط 
قرمز« که اوایل دهه ۸۰ ساخته شد، پرداخت. امینی که بعد از »خط 
قرمز« در چند سریال دیگر با شهرام عبدلی همبازی بوده است، ابتدا 
به سواد بازیگری عبدلی اشاره کرد و افزود: شهرام با توجه به اینکه 
دانش آموخته تئاتر بود، بسیار باانگیزه و بافکر بازی می کرد. اولین 
همکاری ما از سریال »خط قرمز« شروع شد و خاطرات ماندگار، 
جذاب و شیرینی را در کنارهم داشتیم. از دست دادن شهرام خیلی 
برای ما سخت تر است؛ چون با او همبازی بودیم و همکاری کردیم. 
به ویژه برای من که در سه یا چهار سریال با او کار کردم. بعد از »خط 
قرمز« در سریال »کمکم کن« هم با شهرام همبازی بودم و چندین 
سریال دیگر در کنار هم بودیم. به واسطه دوستی که بعد از »خط 
قرمز« باهم داشتیم، ارتباطمان تنگاتنگ بود و اکنون از رفتن شهرام 
خیلی غصه می خوریم. بازیگر سریال های »در قلب من«، »خط 
قرمز«، »خوش رکاب«، »کمکم کن« و »دلدادگان« ضمن ابراز 
تاسف از درگذشت شهرام عبدلی ادامه داد: دست تقدیر خیلی زودتر 
از آنچه فکرش را می کردیم شهرام را برد و همه ما داغدار از دست 
دادنش هستیم اما چه کنیم پیمانه شهرام تا همینجا بود و کاری هم 
از کسی ساخته نبود. من فقط خیلی دل نگران و غصه دار فرزندان و 
همسرش هستم. امیدوارم خداوند به آنها صبر زیاد عطا کند، چون 
اخیرا شهرام پدرش را از دست داده بود و طبیعتا برای فرزندانش این 
روزها دشوارتر خواهد شد. وی سپس درباره ویژگی های شخصیتی 
شهرام عبدلی اظهارکرد: با برنامه بودن شهرام همیشه سر کارهایش 
برایم خاص بود. با توجه به اینکه در سریال »خط قرمز« آقای قاسم 
جعفری به عنوان کارگردان پنج کاراکتر اصلی را در این سریال 
چیده بود؛ بنابراین روند قصه کلا تحت تاثیر همین افراد بود. ولی 
من تصورم این است با توجه به انتخاب شهرام عبدلی برای نقش 
»بابک«، قدرت و استدلال و کاراکتربخشی به این شخصیت باعث 
شد فارغ از پنج جوانی که در حال فرار هستند، کمی هم وارد قصه 
بابک شویم و این نشأت گرفته از روحیات و تجزیه و تحلیل هایی بود 
که شهرام پای نقشش گذاشت. یادم هست شهرام دوست نداشت 
نقشش در »خط قرمز« به پایان برسد. امینی گفت: آنچه که از شهرام 
در سریال »خط قرمز« بیشتر به یادم هست، مربوط به فیلمنامه 
سریال بود. او یک اصطلاحی سر صحنه به کار می برد و می گفت، 
»قصه تبدیل شده به هندوانه ای که از دو طرف دارد تخریب 

می شود.« این واژه ای بود که همیشه شهرام استفاده می کرد.

مستندساز و عضو هیات انتخاب بخش ملی 
جشنواره فیلم ۱۰۰ تبدیل شدن فیلم کوتاه را 
به پله ای برای ورود به سینمای بلند را اتفاقی 
نادرست قلمداد کرد و به فیلمسازان جوان 
توصیه کرد که خوب و باکیفیت فیلم کوتاه 
بسازید و در این حوزه بمانید. بهروز نورانی پور، 
درخصوص آثار ارسال شده به این دوره جشنواره 
و کیفیت آثار گفت: آثار امسال بسیار متعدد 
و متنوع بود و در هر ژانری که فکر کنید، اثر 
رسیده بود. وی در ادامه افزود: کار هیات انتخاب 
بسیار سخت بود و باید تصمیم می گرفتند که از 
بین آثار خوب با میانگین بالا، تعدادی فیلم را 
انتخاب کنند؛ ولی به همان میزان هم برای آثار 
خوبی که مجبور بودیم کنار بگذاریم، دلتنگ 
می شدیم و این به دلیل تعدد آثار و تعدد محتوا 
بود. نورانی پور درخصوص ویژگی جشنواره 
»فیلم ۱۰۰« و آثار رسیده به این جشنواره 
در نسبت با سایر جشنواره ها بیان داشت: من 
فیلمساز هستم و زمانی که یک فیلم ۱۰۰ 
ثانیه ای می بینم، متوجه سختی کار می شوم. 
شما در ۱۰۰ ثانیه، تصمیم، شور، هیجان، 
احساس، عاطفه یک رابطه و یک سناریو را 
تماما، ارائه و مخاطب را تحت تأثیر قرار می دهید 

تا لذت ببرد و با شما در آن رویداد یا لحظه 
شریک شود. نورانی پور با اشاره به اینکه نمی توان 
تصور کرد که پایان دادن به یک داستان و یک 
روایت در ۱۰۰ ثانیه چقدر کار سخت، مهم 
و جریان سازی است، افزود: شما با ۱۰۰ ثانیه 
می توانید گفتمانتان را انتقال دهید. کارگردان 
مستند »A۱۵۷« درخصوص مستندهای این 
دوره از جشنواره و اینکه می توان محتوا و حرف 
یک مستند را در ۱۰۰ ثانیه زد، بیان کرد: آثار 
مستند امسال شگفت انگیز و بسیار خوب بودند 
و از اینکه در ۱۰۰ ثانیه می توانید موضوعات 
عجیبی را مرور کنید، لذت می بردید. اینکه به 
چه جغرافیاهایی سفر می کنید، به احساسات و 
عواطف چه کسانی مراجعه می کنید، همه اینها 
یک لذت عجیب و موقعیت جالب برای جلب 
توجه ایجاد کرده بود. من از آثار مستند بسیار 
راضی بودم و بعضی اوقات برای تجربه بیشتر 
خودم یک مستند را چندین بار مرور می کردم. 
نورانی پور در پاسخ به اینکه ملاک شما برای 
انتخاب آثار حاضر در جشنواره چه بود، ادامه داد: 
اساسا داوری یک سلیقه و انتخاب هم یک  سلیقه 
است. سلیقه  منِ بهروز نورانی پور یک مدیوم بود، 
اما تلاش کردم خودم را از آن سلیقه ای که دارم 

جدا کنم و به یک چارچوبی که در آن تعدادی 
استاندارد تعریف شده، برسانم. وی با اشاره به 
اهمیت شرکت در جشنواره »فیلم ۱۰۰« برای 
فیلمسازان جوان گفت: به نظر من اگر محتوای 
سنی را از این مبحث جدا کنیم، این جشنواره 
می تواند یک پروژه  حرفه ای بزرگ باشد که 
جریان سازی کند و در رسانه ها و تلویزیون 
برود. بسیاری از مخاطبان دوست دارند سریع 
به یک رویداد سفر کنند و شاید حس 9۰ دقیقه 
تماشای سریال را نداشته باشند. این کارگردان 
مستند در ادامه این بحث اضافه کرد: چه خوب 
است که این را یک جریان حرفه ای قلمداد کنیم 
و به این جریان حرفه ای احترام بگذاریم، برای 
آن برنامه ریزی کنیم تا آثار حرفه ای، با آدم های 
حرفه ای و خروجی حرفه ای تر داشته باشیم و آن 
را محدود نکنیم. کارگردان مستند »جنایت در 
سکوت« با اشاره به اینکه نباید فیلم کوتاه را پله 
ورود به سینمای بلند کرد، افزود: واقعیت این 
است که خیلی از کسانی که فیلم کوتاه ساختند، 
سال ها ماندند و آثار خوبی هم خلق کردند. لطفا 
این کار را با فیلم ۱۰۰ نکنیم و اجازه دهیم که 
یک چارچوب حرفه ای داشته باشد که آثار ۱۰۰ 

ثانیه ای حرفه ای و درجه یک از آن خارج شود.

بهروز نورانی پور:

فیلم کوتاه پله ورود به سینمای بلند نیست

علی سرتیپی مطرح کرد:

تعیین قیمت مناسب برای بلیت سینما

 تعویق ساخت
 فیلم جدید »افخمی«

بهروز افخمی ساخت فیلم جدیدش 
را به تعویق انداخت. اوایل بهمن ماه 
امسال بهروز افخمی از برنامه ریزی برای 
ساخت جدیدترین فیلمش با نام »صبح 
اعدام« خبر داد و تاکید کرد: با توجه به 
زمان روایت داستان، فیلمبرداری باید 
در زمستان انجام شود. اما او در روزهای 
برگزاری جشنواره فیلم فجر مشغول 
به نظر  و  شد  »هفت«  برنامه  اجرای 
می رسید پس از پایان جشنواره مقدمات 
برای کلیدزدن فیلم مهیا می شود تا اینکه 
در نشست خبری هفدهمین جشنواره 
بین المللی فیلم مقاومت نام بهروز افخمی 
به عنوان رئیس هیات داوران بخش اصلی 
جشنواره اعلام شد. افخمی به »ایسنا« 
گفت: فیلمبرداری »صبح اعدام« پس 
از پایان ماه رمضان شروع می شود. برای 
فیلم یک میدان تیر داریم. ما فیلمبرداری 

را اوایل اردیبهشت آغاز می کنیم. 


